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PROTOK6T NR 8/2015

POSIEDZENIA KOMISJI REWIZYJNEJ

RADY MIASTA WTOCIAWEK

Prowadzqcy posiedzenie: radny Janusz Dqbczyriski - Przewodniczqcy Komisji.

Data i miejsce obrad: 25 listopada 2015 r,, Urzqd Miasta Wloclawek, Zielony Rynek 11/13

sala nr 20

Proponowany porzqdek obrad:

1. Sprawy orga nizacyjne:
a) otwarcie obrad,
b) stwierdzenie quorum,
c) przyjqcie protokotu Nr 6 z dnia 27-08-2075 oraz protokolu nr 7 z dnia 13-10-2015
d) zmiany do porzqdku obrad

2. Analiza oraz ocena projektu uchwaly w sprawie uchwalenia bud2etu miasta
Wloclawek na 2016 rok.

3. Rozpatrzenie izaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie uchwalenia Wieloletniej
Prognozy Finansowej na lata 2016-2028.

4. Sprawy bieiqce iwolne wnioski.



Ad. 1
Sprawy organizacyjno-porzqdkowe.

W posiedzeniu, kt6remu przewodniczyl radny Janusz Dqbczyriski - Przewodniczqcy Komisji
udzial wziqli cztonkowie Komisji oraz goicie wg listy obecno6ci stanowiEcej zatacznik do
niniejszego protokolu. O godzinie 1300 PrzewodniczEcy Komisji otworzyt obrady, po
powitaniu czlonk6w Komisji oraz go5ci poinformowal, i2 zgodnie z listE obecno6ci w
posiedzeniu uczestniczy sze(ciu czlonk6w Komisji, co wobec skladu wynoszEcego dziesiei
os6b stanowi quorum ipozwala na podejmowanie prawomocnych decyzji.
Ponadto Przewodniczqcy Komisji poinformowal, ii w Biurze Rady Miasta znajdowafy siq do
wglEdu protokoty z posiedzeh Nr 6 z dnia 27 -O8-20I5 oraz nr I z dnia 13-10-2015, z kt6rymi
czlonkowie Komisji mogli siq zapoznai iwnie6d swoje uwag,.
Wobec braku uwag ze strony czlonk6w Komisji protokoly zostaly przyjqte w drodze
przeprowadzonego glosowania. Za ich przyjqciem radni opowiedzieli siq jednomy!lnie.
Nastqpnie Przewodniczqcy Komisji przedstawil projekt porzqdku obrad, do kt6rego nie
wniesiono zmian i uwag, w zwiqzku z tym zaproponowany porzEdek obrad uznany zostaf za

obowiazujqcy.

Ad.2
Analiza oraz ocena projektu uchwaly w sprawie uchwalenia budietu miasta Wfoclawek na
2016 rok.

Wprowadzenia do zagadnienia dokonala Skarbnik Miasta Pani Janina Radzikowska, ktora
wyja6nila, ie ustalona zostala lAcznq kwotq dochod6w budietu na 2016 rok w wysokodci
545.392.318 zl, w tym: dochody bie2qce w wysoko5ci 522.992.31821, a dochody majetkowe
w wysokosci 22.400.000 zf., natomiast iqcznq kwotq wydatk6w budzetu na 2016 rok
ustalono w wysokoSci 575.035.724 zl, w tym: wydatki bieiqce w wysokoSci 485.035,724 zl, i

wydatki majqtkowe w wysoko6ci 90.000.000 zf,. Ustalono tak2e - plan wydatk6w
majqtkowych na 2015 rok, - Plan wydatk6w na programy iprojekty realizowane ze Srodk6w
pochodzqcych z funduszy strukturalnych i Funduszu Sp6jnodci. Deficyt bud2etowy planuje siq
w wysoko6ci 29.642.8OG zt.lrodtami pokrycia deficytu budietowego sq przychody z kredytu
dlugoterminowego. Ustalono lqcznq kwotq planowanych przychod6w w wysoko6ci
61.052.959 zl ilqcznq kwotq planowanych rozchod6w w wysokoSci 31.410.153 zl. a takie
limit zobowiqzari z tytutu zaciqganych kredyt6w i poiyczek, w tym na: - pokrycie
wystqpujqcego w ciqgu roku bud2etowego przej6ciowego deficytu budietu miasta
Wtoclawek w wysoko5ci 2.000.000 zi; - zaciqgniqcie kredyt6w i po2yczek w wysoko5ci
5O.7 44.426 zl; - spiatq wczeSniej zaciqgniqtych zobowiqzari z tytulu zaciagniqtych kredyt6w i

poiyczek oraz wykupu papier6w warto6ciowych w wysoko6ci 31.41-0.153 zl.

Dochody i wydatki zwiEzane z realizacja zadai z zakresu administracji rzqdowej iinnych
zadari zleconych odrqbnymi ustawami okreilone zostaly w czq6ci zadari zleconych i

rzqdowych. Dochody i wydatki zwiqzane z realizacjq zadai z zakresu administracji rzqdowej
wykonywanych na podstawie porozumiei z organami administracji rzqdowej, dochody i

wydatki zwiezane z realizacjq zadaf wykonywanych na podstawie porozumieri (um6w)
miqdzy jednostkami samorz4du terytorialnego jak r6wniei dochody przekazywane do
bud2etu pafstwa uzyskiwane z realizacji zada6 z zakresu administracji rzqdowej, okre5lajq
kolejno zalqczniki do uchwaty budietowej. Zestawienie planowanych kwot dotacji
udzielanych z bud2etu miasta Wtoctawek: - dla jednostek sektora finans6w publicznych w



wysoko6ci 11.055.235 zl, oraz - dla jednostek spoza sektora finans6w publicznych w
wysoko6ci 34.954.975 zl, obrazujq kolejne zatqczniki do uchwafy budietowej.
Jak poinformowala Skarbnik Miasta ustalony zostal plan przychod6w ikoszt6w zakfadu

budietowego: - przychody w wysokoici 521.095 zl; -kosztyw wysoko6ci 521.0952f.
A takie plan dochod6w i wydatk6w wydzielonych rachunk6w dochod6w wiasnych
o6wiatowych jednostek bud2etowych, kt6ry przedstawia siq w spos6b nastepujEcy: -

dochody w wysokojci 8.071.756 zl; - wydatki w wysoko6ci 8.O7L.756 zl; Ustalono dochody
w kwocie 2.050.000 zt z tytutu wydawania zezwolef na sprzeda2 napoj6w alkoholowych oraz

wydatki w kwocie 2.050.000 zl na: - realizacjq zadaf okreslonych w gminnym programie
profilaktyki i rozwiezywania problem6w alkoholowych w kwocie -14.0OO zt, i - realizacjq zadai
okre6lonych w gminnym programie przeciwdzialan ia narkomanii - 1.976.000 zl.

Natomiast dochody z twulu optat ikar za korzystanie ze 6rodowiska ustalono w kwocie
1.710.000 zf, a wvdatki w kwocie 1.710.000 zi na finansowanie zadai w zakresie ochrony
Srodowiska i gospodarki wodnej.
W przedloionej uchwale upowaznia siq Prezydenta Miasta Wloclawek do: - zaciagania
kredyt6w i po2yczek do wysokoSci limit6w okreSlonych w 5 5; - splaty wcze6niej

zaciqgniqtych zobowiqzari z tytulu zaciQgniqtych poiyczek i kredyt6w oraz wykupu papier6w
warto6ciowych do wysokoSci 31.410.153 zl; - dokonywania zmian w bud2ecie polegajacych
na przeniesieniach w planie wydatk6w bie2qcych lqcznie z wydatkami na uposa2enia i

wynagrodzenia ze stosunku pracy oraz dotacjami, dokonywanie zmian w planie wydatk6w
majqtkowych z wyfqczeniem przeniesieri wydatk6w miqdzy dzialami; - przekazanie
kierownikom jednostek bud2etowych uprawnief do dokonywania przeniesiefi planowanych
wydatk6w w planie finansowym za wyjqtkiem wydatk6w na wynagrodzenia; - lokowania
wolnych 6rodk6w bud2etowych na rachunkach w innych bankach ni2 bank prowadzqcy
obsfugq bud2etu miasta; - udzielania porqczeri igwarancji do kwoty 600.000 zf.
Skarbnik Miasta poinformowala tak2e, 2e w budiecie tworzy siQ rezerwy: - og6lnq
wysokoSci- 5.549.573 z1; - celowq w wysokoSci - I3.2I9.79I zl z przeznaczeniem na: -

wydatki bieiqce na realizacjq zadari wlasnych z zakresu zarzqdzania kryzysowego
w wysoko5ci 1.155.904 zl; - wynagrodzenia wraz z pochodnymi w wysoko6ci 8.000.000 zl. -
dotacje w wysokoici 3.000.000 zl; - wydatki majqtkowe w wysoko6ci 1.063.887 zt.

Prezydenta Miasta Wloctawek zobowiqzany jest do przedstawienia pisemnej informacji
o przebiegu wykonania budietu za I p6lrocze w szczeg6lowo6ci nie mniejszej nii uchwala
bud2etowa.
Po zako6czeniu wypowiedzi przez Skarbnika Miasta Paniq Janinq Radzikowska,
Przewodniczqcy Komisji Rewizyjnej radny Janusz Dqbczyiski otworzyl dyskusjq nad
przedstawionym punktem porzqdku obrad.

W dvskusii udziaf wzieli:
Przewodniczqcy Komisji Rewizyjnej radny Janusz Dqbczyriski zapytat o kwestiq waloryzacji
wynagrodzeri w roku 2016 dla pracownik6w obstugi szk6l iprzedszkoli.
W odpowiedzi na zapytanie Skarbnik Miasta Janina Radzikowska wyjainila, ie dla
wszystkich jednostek planowana podwy2ka funduszu wynagrodzeri wraz z pochodnymi
liczona na etat kalkulacyjny wynosid bqdzie kwotq 120 zt. WyjEtek stanowi MOPR, kt6ry ma
zaplanowana podwy2kq na etat kalkulacyjny w wysokoSci 150 zl. poniewai w jednostce tej
przez kilka lat nie bylo podwyiek plac. Natomiast, jaka kwota przypadnie na pracownika jest
wewnQtrznE sprawA jednostki, niemniej jednak Skarbnik Miasta Janina Radzikowska podaia
przyktad, ii doszlo uprzednio do takiego zdarzenia, ie podwyika funduszu ptac zaplanowana



zostata wylacznie dla pracownik6w obslugi, lecz w zwiqzku z interwencjq zwiqzk6w
zawodowych dzialajQcych w plac6wkach ogwiaty podwyikq wynagrodzenia otrzymala
zar6wno obsfuga jak i administracja szk6l w r62nych proporcjach. Dodai nale2y, ie organ
prowadzqcy nie ma wpiywu na personalnq polityke placowq prowadzonq w jednostkach. W
projekcie budietu zaplanowano zwiqkszenie dotacji celowej dla dw6ch podmiot6w tj.
Miejskiej Biblioteki Publicznej oraz Galerii Sztuki Wsp6lczesnej, kt6re znacznie odbiegajq od
poziomu wynagrodzei w innych jednostkach w zwiqzku z tym tak2e przewidziano podwy2kq
wynagrodze6 w wysoko5ci 120 zf. na etat kalkulacyjny.
Radny Jaroslaw Hupalo poruszyi w swojej wypowiedzi problem wskazywany uprzednio w
kilku interpelacjach zlo2onych do Prezydenta Miasta a mianowicie w grudniu roku 2014
pracownicy obslugi w plac6wkach o6wiatowych z uwagi na niskie zarobki otrzymali
podwy2kq wynagrodzenia w stosunku do Sredniej krajowej. W kwietniu br. Wydzial Edukacji
przesfat do plac6wek pismo o wdro2eniu 5% podwy2ki dla pracownik6w obsfugi, stqd
wniosek, ie mo2na dedykowai irodki finansowe dla konkretnej grupy zawodowej. Ponadto
radny poinformowat, ie we Wlocfawku wystepuja plac6wki o6wiatowej takie jak np. Zesp6l
Szk6l Samochodowych i nie tylko, w kt6rych od roku 2007 nie byfo 2adnej podwyiki piac.

Trudno przerzucai wine na dyrektor6w plac6wek, organ prowadzqcy, kt6ry przeznacza

Srodki powinien dopilnowai, aby Srodki finansowe zostaly skierowane do tych grup
zawodowych, dla kt6rych sA przeznaczone. W chwili obecnej sytuacja przedstawia siq w taki
spos6b, ie od roku 2007 do 2015 nie byto wzrostu wynagrodzeri ijak stwierdzil radny nie
dotyczy to wylqcznie jednej plac6wki szkolnej. Wskazana sytuacja doprowadzita do
spiaszczenia poziomu wynagrodze6, nie zostala zachowana hierarchia zale2noici slu2bowej.
W odpowiedzi na interpelacje w sprawie podwyiek dla pracownik6w obslugi radny
otrzymuje od Prezydenta Miasta informacje, w kt6rych zosta,e wyja(nione,2e ww. grupa
zawodowa otrzymala podwy2ki piac trzykrotnie. Z rozm6w z dyrektorami szk6l wynika, ie
sytuacje takie nie miaty miejsca.
Skarbnik Miasta Janina Radzikowska odnoszEc siq do wypowiedzi radnego Hupalo
wyjaSnifa, ie jest to sytuacja, o kt6rej byfa mowa wcze(niej. Oznacza to,2e w bud2ecie
zapisana zostala kwota zwiqkszonego funduszu wynagrodzefi z przeznaczeniem dla
pracownik6w obslugi, natomiast dyrektorzy szk6t w porozumieniu ze zwiqzkami
zawodowymi przyjqli inne rozwiqzanie, dokonujqc podzialu przynaleinej pracownikom
obslugi podwy2ki r6wnie2 dla pracownik6w administracji, w zwiqzku z tym kwoty podwy2ek
nie byly takie jak w zamySle. Jak podkreSlila Skarbnik Miasta Janina Radzikowska Prezydent
nie moze ingerowad w decyzje personalne podejmowane przez kierownik6w jednostek na
temat wysoko5ci podwyiki wynagrodzenia. W chwili obecnej, aby uniknqi podobnych
sytuacji i by zatrzymai proces splaszczania sig wynagrodzeri Prezydent podjqf decyzje, aby w
sytuacji, gdy kwota najni2szego wynagrodzenia podniesiona zostaje o 100 zt. pula podwy2ki
dla ka2dego pracownika przewidziane jest r6wnie2 w kwocie wynoszqcej 100 zl. Jest to
wariant, na kt6ry stai samorzqd w obecnej sytuacji finansowej.
Przewodniczqcy Komisji Rewizyjnej radny Janusz Dqbczyfski poprosil o odniesienie siq do
sytuacji, o kt6rej m6wit radny Jaroslaw Hupato, gdy2 trudno zgodzi6 siq z tym, ie w ZSS od
roku 2007 nie byto podwyiki wynagrodzeri. Przewodniczqcy Komisji poinformowat, ie bqdzie
w tej sprawie rozmawial ze zwiqzkami zawodowymi, dobrze sie stafo, ie temat ten zostal
poruszony i pewne zdarzenia zostaly zasygna lizowane.
Radny Jaroslaw Hupalo wyja3nil, ie informacje takie przekazaf mu dyrektor Zespofu Szk6f
Samochodowych informujqc, 2e od roku 2007 nie bylo podwyiek plac dla pracownik6w
administracii.



Radny Andrzej Palucki, jako osoba, kt6ra pefnila w czasie, o kt6rym m6wit rady Hupalo
funkcje Prezydenta Miasta odnoszqc siq do sytuacji, o kt6rej byla mowa uznal, ie jest
niemo2liwe chodl prawdopodobne, aby zar6wno poprzedni jak iobecny dyrektor plac6wki
nie przeznaczal dla tej grupy pracownik6w Srodk6w dedykowanych na podwy2ki
wynagrodzef. Jak podkreSlif radny nie ma w mieicie plac6wki o6wiatowej, kt6ra nie
otrzymaiaby puli 6rodk6w finansowych do dyspozycji dyrektora. Radny Andrzej Palucki dla
przykladu wskazal sytuacjq, w kt6rej zostaly przekazane 6rodki na podwy2kq wynagrodzeri
dla pracownik6w obsfugi iadministracji. Zostaly one tak podzielone, ie ksiqgowa otrzymafa
600 zl. podwyiki natomiast sprzqtaczka 20 zl. Przy obecnych przepisach Prezydent Miasta,
jako organ prowadzqcy nie ma wptywu na podzial Srodk6w przeznaczonych na podwy2ki
pfac. Dyrektorzy zdajq sprawozdania z wykonania planu a nie z personalnego podziatu
Srodk6w dla konkretnego pracownika.
Skarbnik Miasta Janina Radzikowska wyjainifa ponadto,2e, aby uniknqi nieporozumiei w
projekcie bud2etu znajduje siq wskazanie dotyczqce regulacji piac dla pracownik6w, taki
zapis jest czytelny i nie budzi watpliwosci, 2e w bud2ecie jest zapisana konkretna kwota na
podwy2ki wynagrodzeri.
Radny Jaroslaw Hupalo, jako wieloletni dyrektor szkoty stwierdzil, 2e nie pamiqta sytuacji, w
kt6rej obowiqzywalaby catkowita dowolnoii i mo2liwoii samodzielnego dysponowania
przez kierownika jednostki 5rodkami bud2etowymi. Zawsze jest monitoring i przekazywane
sq informacje o sposobie rozdysponowania irodk6w. Z prowadzonej dyskusji mo2na wysnuf
wnioski,2e plac6wki oiwiatowe sq w pelni samodzielne pod ka2dym wzglqdem ifinansowo
autonomiczne. W poprzedniej kadencji zostaf powolany Zesp6f ds. Optymalizacji O3wiaty,
kt6ry przeprowadzil monitoring wynagrodzeri i rozbieinoii wynagrodzeri np. gl6wnych
ksiegowych jest bardzo duia.
Radny Andrzej Palucki odnoszqc siq do wypowiedzi radnego Hupafo stwierdzii, 2e
monitoring zalo2ony przez Skarbnika Miasta jest wskalnikowy i odnosi siq do zgodnosci
wydatkowania 6rodk6w zapisanych w budiecie, ani w przeszlo6ci jak r6wniei obecnie nie jest
znany przypadek dedykowania Srodk6w na konkretnq osobq.
Skarbnik Miasta Janina Radzikowska wyjaSnila, 2e aby uniknqi sytuacji, o kt6rych byia
mowa wcze:iniej - kierownicy jednostek w planach rzeczowo-finansowych z funduszu
wynagrodze6 otrzymanego na poczqtku roku musieli wydzielii fundusz dla kadry
pedagogicznej, kt6ry jest regulowany odrqbnymi przepisami jak r6wniei dla administracji i

obstugi. Natomiast monitoring polegal na kontroli, aby wykonanie mieiciio sie w granicach
planu zwlaszcza planu kadry admin istracyjnej i obslugi.
Ponadto jak poinformowala Skarbnik Miasta problem dotyczqcy r62nic piacowych np.
gl6wnych ksiqgowych niebawem zniknie a sytuacja dotyczqca powstania znacznych
dysproporcji w ptacach tej grupy zawodowej wynikla z tego, ie samorzqd przejql szkoly z

powiatu ze stanem zastanym i tych rozbie2no6ci nie dalo siq przez lata zniwelowai.
Natomiast w roku przysztym przepisy dotyczqce podatku Vat wymuszaja jego centralizacje.
Do tej pory plac6wki oriwiatowe zwolnione byly z rozliczenia podatku Vat. W zwiqzku ze
zmianami w tym zakresie planuje siq utworzenie centrum administracji miejskich plac6wek
oSwiatowych, do kt6rego zostanq przeniesione ksiqgowe. Dla wyjaSnienia naleiy podai,2e
powotanie do 2ycia centrum nie jest obligatoryjne, natomiast zcentra lizowa nie podatek Vat
jest obligatoryjne z terminem wyznaczonym ustawowo do dnia 30 czerwca 2016 roku.
Wdro2enie zmian nie bqdzie naleialo do latwych zadan, lecz z pewno6ciq fatwiej jest
przeszkolii i koordynowai pracownik6w w jednej du2ej jednostce ni2 w kilkunastu
mniejszych. Jest to jeden z argument6w, kt6ry przemawia za potqczeniem. Ponadto takie



dziatanie ma spowodowai oszczqdnoSci bud2etowe. Nie jest przewidziane zwiqkszenie
zatrudnienia, natomiast nie dotyczy do sytuacji przej6cia osoby na emeryturQ. Osoby
zatrudnione w takim centrum nie bqdq posiadaty tak2e dodatk6w funkcyjnych.
Radny Stanislaw Krzemieniewski
zapytat, po kt6rej stronie naleiy upatrywae przyczyn z powodu zaistnienia, kt6rych
pracownicy ZSS od roku 2007 pozbawieni sa podwy2ek wynagrodze6?
Radna Olga Krut-Horonziak zapytata czy w zwiqzku z powstaniem centrum administracji
plac6wek oswiatowych przewidziane sq redukcje zatrudnienia iczy wszystkie osoby
otrzymaja propozycjq pracy. Czy moiliwe jest pozostawienie z obecnq pensjq osoby w danej
plac6wce, kt6ra nie otrzyma propozycji zatrudnienia w centrum?
Skarbnik Miasta Janina Radzikowska poinformowala, 2e propozycjq zatrudnienia w nowo
utworzonym centrum otrzyma kaidy pracownik zwiqzany z ksiqgowoSciq i kadrami. Dla os6b
pelniqcych obecnie stanowiska gi6wnych ksiqgowych bqdzie zaproponowana umowa
zmieniajqca. W pierwszym okresie pracy starczy dla wszystkich, poniewa2 dokument6w
zwiqzanych z ksiqgowo6ciq szk6f nie ubqdzie, a wrQcz przeciwnie, przybqdzie tych
dotyczqcych ewidencji zwiqzanej z podatkiem Vat.
Radny Jaroslaw Hupalo powiedziaf, 2e wyja6nienie zlo2one przez Skarbnika Miasta mo2e
doprowadzii do wniosku, 2e nikt nie straci pracy.
Skarbnik Miasta Janina Radzikowska wyjadnita, ie moga byi odej6cia zwiqzane z nabyciem
praw emerwalnych oraz takie odej6cia os6b, kt6re nie zechcq przyjqi zaproponowanych
warunk6w pracy i placy.

Radny Jacek Bulawa zapytal o kwotq w wysoko6ci 1 mln. 400 ty6. zl., kt6ra zostala
zaplanowana na budowq budynku admin istracyjnego. Zapis w budiecie jest doii
enigmatyczny w zwiqzku z tym radny poprosil o wyjasnienie tej kwestii.
Skarbnik Miasta Janina Radzikowska wyjadnila, 2e jest to zadanie kontynuowane, idotyczy
budynku zlokalizowanego u zbiegu ulic Tumskiej i 3 Maja.

Po wyczerpaniu listy m6wc6w Przewodniczqcy Komisji Rewizyjnej radny Janusz Dqbczyhski
rozpoczqt procedurq glosowania nad wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwaly w
sprawie uchwalenia budZetu miasta Wfoctawek na 2016 rok.
W wyniku glosowania przeprowadzonego w obecnoici siedmiu czlonk6w Komisji za
wydaniem pozytywnej opinii o ww. projekcie uchwaly czlonkowie Komisji jednomySlnie
wstrzymali siq od glosu, przy braku glos6w,,za" i glosriw przeciwnych.

Opinia stanowi zatqcznik do protokolu.

Ad.3
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie uchwalenia Wieloletniej
Prognozy Finansowej na lata 2016-2028.

Jak wyjadnila Skarbnik Miasta Pani Janina Radzikowska Wieloletnia Prognoza Finansowa dla
Miasta Wtoclawek opracowana zostala w formie nowej uchwaty Rady Miasta, kt6ra
jednoczeSnie uchyla dotychczasowq uchwatg. Obejmuje swym zakresem czasowym okres
roku bud2etowego 2016 do roku 2028 tj. ostatecznego terminu splaty dtugu Miasta.
Prognoza finansowa na ww. horyzont czasowy przedstawia mo2liwo(ci splaty kwoty dfugu,
na okres, na kt6ry zaciqgniqto oraz planuje siq zaciqgnqi zobowiqzanie.



W prognozie zachowano wla5ciwq relacjq pomiqdzy dochodami bie2qcymi i wydatkami
bieiqcymi celem wygospodarowa nia nadwyiki operacyjnej przeznaczonej na rozw6j miasta.
W 2016 roku dochody bieiqce przyjqto o 1,09% powyiej przewidywanego wykonania w 2015
roku. W ciqgu roku przewiduje siq wzrost dochod6w jak i wydatk6w bie2qcych gt6wnie z tyt.
dotacji z bud2etu paristwa na dofinansowanie zadari wlasnych oraz realizacjq zadai
zleconych szczeg6lnie na realizacjq Swiadczeri spolecznych. PrzyjQto, 2e w 2017 roku
wysoko5d dochod6w bie2qcych wzroinie o 2,32% w stosunku do roku 2016, przy zaio2eniu,
2e m.in: przewiduje siq waloryzacjq stawek podatk6w ioplat, planuje siq waloryzacjq optat
za gospodarowanie odpadami komunalnymi, prognozuje siq wzrost dochod6w z tytulu
najmu idzier2awy obiekt6w miasta, w tym Wfoctawskiej Strefy Rozwoju Gospodarczego -
Park Przemysfowo - Technologiczny oraz z tytulu wplyw6w z ustug Swiadczonych przez nowe
obiekty sportowe i instytucjQ kultury oddane do u2ytku w 2014 roku, w tym drugiej Przystani
Wodnej na rzece Wi5le, Stadionu Miejskiego oraz Centrum Kultury Browar B. W okresie od
2020 roku do 2028 roku dochody utrzymane sq na poziomie ok. 100% w stosunku do roku
2017 i oszacowane zostaly na realnym do uzyskania poziomie.
Wydatki bie2qce w 2015 roku, biorqc pod uwagq mo2liwo6ci budietu przyjQto poniiej
przewidywanego wykonania 2015 roku tj. o 0,53% /przyczyna to nowe zasady dotowanra
iwiadczeri spoiecznych/. W 2017 roku, zaklada siq, ie wydatki bie2qce bqdq ni|sze o !,06%
od wydatk6w planowanych na 2016 rok w zwiqzku z planowanymi niiszymi dochodami m.in.
z tyt. dotacji na Swiadczenia spoleczne. W okresie od 2018 roku do 2028 roku utrzymane sq

na poziomie wskainik6w makroekonomicznych Ministerstwa Finans6w na lata 2015 - 2045.
Dochody biezEce bud2etu miasta sE istotnym elementem bud2etu warunkujqcym w
zasadniczym stopniu poziom zaspokojenia potrzeb spolecznoici lokalnej.
Na 2016 rok na podstawie danych uzyskanych od jednostek organizacyjnych miasta oraz
wlasnych szacunk6w i przewidywari, zaio2ono dochody bieiqce w wysokodci 522.992.3t8
zl. Gl6wne lr6dla dochod6w to: udzialy w podatku dochodowym od os6b fizycznych (PlT) i

od os6b prawnych (ClT), podatki lokalne i optaty (m.in. za odbi6r i utylizacjq odpad6w
komunalnych), wplywy ze sprzedaiy bilet6w komunikacji publicznej, subwencje i dotacje,
wplywy z uslug realizowanych przez jednostki organizacyjne miasta.
Dochody ze sprzedaiy majatku miasta przyjqto w 2016 roku w wysokoici 6.500.00 zl tj.
ni2sze o ok. 34,O2% przewidywanego wykonania w roku 2015. Dochody te realizowane bqdq
ze zbycia nieruchomoici gruntowych pod budownictwo jednorodzinne, sprzedaiy
nieruchomoici z r62nym przeznaczeniem oraz sprzeda2y lokali mieszkalnych. W 2017 roku
przewiduje siq ni2sze wptywy z tytufu zbycia nieruchomo(ci o 3O,3t% w stosunku do
planowanych na rok 2016. Od 2018 roku przewiduje siq spadek wplyw6w z tych ir6del do
kwoty 4.000.000 zl, a w kolejnych latach 2019 - 2028 prognozuje siq, 2e realizacja bqdzie
jeszcze ni2sza i ksztaftowai siq bqdzie na poziomie 4 mln zl rocznie.
Wielko6i pozostafych dochod6w majqtkowych w 2015 roku pochodzii bqdzie z refundacji
wydatk6w poniesionych na realizacjq zadari inwestycyjnych, w tym dofinansowywanych z

funduszy unijnych.
Wydatki bieiqce budietu przeznaczone sq na realizacjq zadari siuiqcych spolecznoSci
lokalnej. Zadania wykonywane sq przez jednostki organizacyjne miasta, w tym Urzqd Miasta.
W wydatkach bie2qcych zabezpieczono 6rodki na funkcjonowanie oddawanych do uZytku lub
zmodernizowanych plac6wek oSwiatowych, kulturalnych, rekreacyjnych isportowych.
W prognozie utrzymano zasadq, ie w dluiszym horyzoncie czasowym wydatki bieiEce
wzrastaja w takim samym tempie, co dochody bie2ace. W ramach wydatk6w bie,qcych
wyszczeg6ln iono: wynagrodzenia i skladki od nich naliczane, funkcjonowanie organ6w



jednostek samorzEdu terytorialnego (wydatki sklasyfikowane w rozdz.75020,75022,750231,
obslugq dlugu, potencjalne wyplaty z tytulu poreczefi, planowane irealizowane
przedsiqwziqcia wieloletnie.
Wydatek na wyplatq porqczenia okreSlono na podstawie zawartej umowy. Wydatki na

obstugq dfugu oszacowano w oparciu o istniejqcy i prognozowany stan zadlu2enia.
Za podstawQ do wyliczenia odsetek przyjqto stopq WIBOR wg poziomu z okresu sporzqdzania
prognozy z uwzglqdnieniem mari, zgodnie z zawartymi umowami, a do przyszlego zadluienia
przyjqto Sred nie mar2e.
Na 2016 rok na wydatki bieiqce przeznaczono kwotq 485.035.124 zl tj. o 0,53% mniej
nii przewidywane wykonanie 2015 roku. Pow6d, to m.in. nowe zasady dotowania Swiadczeri
spofecznych przez budiet pafstwa. W 2017 roku, zaklada siq,2e wydatki bieiqce bqdq ni2sze

o 7,06% od wydatk6w planowanych na 2016 rok z uwagi na planowane ni2sze dochody. Na

fata nastQpne ZO1A - 2028, wskainik dynamiki wydatk6w utrzymuje siq na poziomie
wskainik6w makroekonomicznych Ministerstwa Finans6w.
Wydatki majatkowe bud2etu miasta Wloclawek na rok 2016 ustalone zostafy na kwote
90.000.000 zl iprzeznaczone bqdq m.in. na inwestycje drogowe, o5wiatowe, rozbudowe
bazy sportowej irekreacyjnej, prace modernizacyjne, wykup grunt6w oraz zakupy
inwestycyjne.
W 2016 roku uwzglqdniono zadania kontynuowane, w tym prowadzone w ramach projektow
dofinansowanych ze 6rodk6w unii europejskiej oraz nowe zadania gl6wnie na poprawq bazy
o5wiatowej.
Wysoko6d 5rodk6w, jakie miasto mo2e przeznaczy( na zadania inwestycyjne, uzaleiniona jest
od r62nych czynnik6w, miqdzy innymi od wysokodci generowanej nadwyiki operacyjnej oraz
dochod6w majqtkowych /w tym mo2liwofci pozyskania bezzwrotnych irodk6w bud2etowych
tj. dotacji na inwestycje, Srodk6w z funduszy unijnych/. Ponadto na realizacjq du2ych
inwestycji miasto wyemitowafo obligacje oraz zaciqgnqfo kredyty ipoiyczki, kt6rych splata
planowana jest do 2028 roku. Uwzglqdniajqc powy2sze czynniki wielko6i irodk6w na zadania
inwestycyjne w kolejnych latach zale2ei bqdzie od moiliwoici finansowych budietu miasta.
W prognozie 2016 roku planuje siq deficyt budietowy w kwocie 29.642,806 zi, na pokrycie,
kt6rego Miasto Wloctawek zaciqgnie zobowiqzanie kredytowe.
lndywidualny limit zadluienia wyliczony zgodnie z art.243 ust. 1 ustawy o finansach
pubficznych z 2OO9 t., jest spetniony przez Miasto Wloclawek. Planowany indywidualny
wskainik sptaty zobowiqzari bez wylqczei wynosi 7,72% i jest ni2szy od dopuszczalnego
wskainika splaty o 1,23%.
Po zakodczeniu wypowiedzi Skarbnika Miasta Pani Janiny Radzikowskiej, PrzewodniczQcy
Komisji Rewizyjnej radny Janusz Dqbczyriski otworzyl dyskusjq nad przedstawionym
punktem porzqdku obrad.
Wobec braku glos6w w dyskusji na temat ww. projektu uchwafy Przewodniczqcy Komisji
Rewizyjnej przystEpil do procedury glosowania nad wydaniem pozytywnej opinii o
przedto2onym projekcie uchwaly w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na
lata 2016-2028.
W wyniku gfosowania przeprowadzonego w obecno6ci siedmiu czfonk6w Komisji za
wydaniem pozytywnej opinii o ww. projekcie uchwaly czlonkowie Komisji jednomySlnie
wstrzymali siq od glosu, przy braku glos6w,,2a" iglos6w przeciwnych,

Opinia komisji stanowi zalEcznik do protokofu.



Ad.4
Sprawy blelQce I wolne wnioski.

Nie zgloszono.

Wobec powyiszego Pnewodniczqcy Komisji Rewizyjnej radny Janusz DQbczyfiski
poinformowal, ie wobec wyczerpania porzqdku obrad zamyka posiedzenie komisji.

No tym Wotokat zokotlczono

PnewodniczQcy Komlsji Rewlzyjnei

radny Janusz Dqbczyiski

c+{+1
I



Komisja Rewizyina
Rady Miasta Wloclawek

8RM.0014.7. 8 . 2015
Wloctawek 27 listopada 2015r.

Pani

Olga Krut-Horonziak
Przewodniczqca Komisji
Budietu, Rozwoju i Promocji Miasta

oPlNtA NR 7 /2015

Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Wloclawek

z dnia 26 listopada 2015 roku

Komisja Rewizyjna Rady Miasta podczas posiedzenia, kt6re odbyto siq w dniu 26 listopada
br. nie podjqla opinii o przedloionym projekcie uchwaly w sprawie uchwalenia Wieloletniej
Prognozy Finansowej na lata 2016-2028.

W wyniku gfosowania przeprowadzonego w obecnoSci siedmiu czlonk6w Komisji za

wydaniem pozytywnej opinii o ww. projekcie uchwaly czlonkowie Komisji jednomy3lnie
wstrzymali siq od gfosu, przy braku glos6w,,za" iglos6w przeciwnych.

Do wiadomo6ci otrzvmuie:

dr Marek Wojtkowski
Prezydent Miasta

Z powaianiem

Przewodniczqcy Komisji Rewizyjnej

.4+e'r
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Pani

Olga Krut-Horonziak
Przewodniczqca Komisji
Budietu, Rozwoju i Promocji Miasta

oPlNrA NR 6 /2015

Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Wloclawek

z dnia 26 listopada 2015 roku

Komisja Rewizyjna Rady Miasta podczas obrad, kt6re odbyty siq w dniu 26 listopada br.
po dokonaniu analizy przedloionego projektu budietu nie wypracowala opinii o projekcie
uchwaly w sprawie uchwalenia budietu miasta Wloclawek na rok 2016.

W wyniku glosowania przeprowadzonego w obecno5ci siedmiu czlonk6w Komisji za

wydaniem pozytywnej opinii o ww. uchwale budietowej na rok 2015 czlonkowie Komisji
jednomy5lnie wstrzymali siq od glosu. Glos6w ,,2a" oraz glos6w przeciwnych nle
stwierdzono.

Do wiadomoici otrzvmuie:

dr Marek Wojtkowski
Prezydent Miasta

Z powaianiem

Przewodniczqcy Komisji Rewizyjnei

Janusz Dqbczyfski


